



Outlook

ICOM SUSTAIN Young Members Grant 2024

From ICOM Sustain Secretary <secretary.sustain@icom.museum>

Date Fri 11/1/2024 7:54 AM

To Secretary SUSTAIN <secretary.sustain@icom.museum>

[View this email in your browser](#)



ICOM SUSTAIN Young Members Grant 2024

Call for Applications

** la traduction française suit **

ICOM's International Committee on Museums and Sustainable Development (SUSTAIN) is pleased to announce its inaugural Young Members Grant.

Maximum funding is 1,200 Euros.

This is an exceptional opportunity given that 2024 is SUSTAIN's inaugural year and interest in SUSTAIN is high. To that end, please find time during this busy time of your year to apply for one of the inaugural grants. Funds awarded in 2024 can be used to complete projects during 2025 (with a deadline for completion of 15 June 2025).

Awards support projects undertaken by a young ICOM member (aged 18 to 40 years of age) that relate to sustainability in museums and/or the advancement of understanding and education about sustainable development in museums.

The judging committee (three members of the SUSTAIN board) will select one or more of the applicants at its discretion.

Criteria and application details appear below.

Examples of Fundable Projects

- Attending a relevant sustainability conference, with a preference, but not limited to, museum-related ones (the grant could support registration, transportation or accommodation fees)
- Subscribing to and participating in a course or training
- Supporting a project around sustainability in museums, such as dissertation or PhD research
- Creating and implementing an engagement project (e.g. climate café, learning program)
- Disseminating information and documentation around sustainability (e.g. creating and printing information flyers about sustainability in museums).

Criteria

- All applicants must be:
 - 40 years of age or under on 31 December 2024.
 - Be a registered ICOM member, up to date with dues for 2024 (Applications from Students, Individuals or designated staff of an Institutional member will be considered. Proof of membership is required with the application).
 - Priority will be given to those applicants:
 - who are individual members of SUSTAIN IC [You can check your international committee status by logging in to your ICOM membership space, clicking “Edit my personal information,” and selecting “SUSTAIN - Museums and Sustainable Development” as “My international committee”];
 - who reside in countries belonging to categories 2, 3, 4 and 5 as defined in the ICOM membership grid (https://icom.museum/wp-content/uploads/2023/11/Call-for-dues-2024_EN-Country-Category.pdf);
- All projects must be completed by 15 June 2025.

Application Specifications

- Applicants should
 - format their application with 12 point font, 1 inch margins and save the complete document as a PDF).
 - include the applicant's ICOM membership number and membership category, and confirmation of country category.
 - write a 200 to 300-words statement detailing the project, how they will benefit from the award, and expected use of the granted funds.
 - a prospective outline of key dates of the project, including confirmation that it will be conducted before the 15th of June 2025.
 - a curriculum vitae (maximum 1 page, 12 point font, 1 inch margins) indicating training, work experience and current work responsibilities, publications or creative work (if relevant).
- Support can be granted for up to 1,200 Euros. Applicants should specify the amount they hope to receive.

Deadlines

- Applications are due by 22 November 2024. Applicants may expect to receive a response by 6 December 2024.
- Recipients need to accept the award in writing, and include relevant documents to confirm expected expenses, before 31 December 2024.
- Recipients should report on project completion with proof of itemized expenses no later than 30 June 2025.

Submission

Applications can be emailed no later than 22 November 2024 to the Secretary of the ICOM SUSTAIN Committee, Debra A. Reid, secretary.sustain@icom.museum

Bourse pour Jeunes Membres ICOM SUSTAIN

2024

Appel à candidatures

Le Comité International sur les Musées et le Développement Durable de l'ICOM (SUSTAIN) a le plaisir d'annoncer sa première Bourse pour Jeunes Membres.

Le montant maximal de la bourse est fixé à 1 200 euros.

2024 est l'année inaugurale de SUSTAIN, et l'intérêt porté au travail du comité est élevé. Pour cette raison, la bourse de cette année, sa temporalité et ses critères sont exceptionnels. Nous vous serons reconnaissants pour le temps passé à candidater, en une période de fin d'année que nous savons très occupée pour tou.te.s. Les fonds attribués en 2024 seront utilisables pour des projets qui ne seront complétés qu'en 2025 (la date limite de complétion est fixée au 15 juin 2025).

La bourse sera attribuée à un projet mené par un Jeune Membre de l'ICOM (âgé de 18 à 40 ans) en lien avec le développement durable dans les musées et/ou l'avancement de la compréhension et de l'éducation personnelles dans le domaine du développement durable.

Le comité de sélection (trois membres du conseil d'administration de SUSTAIN) sélectionnera un ou plusieurs candidats à sa discrétion.

Les critères d'éligibilité et conditions de candidature sont détaillés ci-dessous.

Exemples de projets éligibles

- Assister à une conférence portant sur le développement durable, de préférence (mais pas limité à) en lien avec les problématiques muséales (la subvention pourrait, par exemple, couvrir les frais d'inscription, de transport ou d'hébergement).
- S'inscrire et participer à un cours ou à une formation portant sur un sujet pertinent
- Soutenir un projet autour du développement durable dans les musées, comme une recherche de master ou de doctorat
- Créer et mettre en œuvre un projet d'engagement des publics (exemples : café climatique ou programme éducatif)
- Diffuser des informations et de la documentation sur le développement durable (par exemple, créer et imprimer des dépliants d'information sur le développement durable dans les musées).

Critères

Il sera attendu de tout.e candidat.e :

- D'être âgé.e de 40 ans ou moins au 31 Décembre 2024
- D'être membre de l'ICOM, à jour dans ses cotisations 2024 (les candidatures de membres étudiants, individuels et organisationnels seront prises en compte, et une preuve d'adhésion sera demandée)
- La priorité sera donnée aux candidat.e.s :

- Étant membres individuel.les inscrit.e.s au Comité International SUSTAIN (l'appartenance au comité peut être vérifiée sur l'espace membre. SUSTAIN peut être rejoint en sélectionnant son nom dans la rubrique 'Comité International')
- Résidents dans des pays appartenant aux catégories 2, 3, 4 et 5 selon la définition de la grille d'adhésion de l'ICOM ((https://icom.museum/wp-content/uploads/2023/11/Call-for-dues-2024_EN-Country-Category.pdf);
- Tous les projets doivent être complétés avant le 15 juin 2025.

Comment candidater

- Il est demandé à tout.e candidat.e de bien vouloir
- Formater sa candidature dans une typographie de taille 12, avec marges de 2,5 cm, et de soumettre le document au format PDF
- Inclure son numéro et catégorie (étudiant, individuel ou organisation) d'adhésion à l'ICOM, ainsi qu'une confirmation de la catégorie de son pays de résidence.
- Soumettre une déclaration de 200 à 300 mots détaillant l'utilisation de la bourse et les bénéfices attendus par le ou la candidat.e
- Un calendrier sommaire soulignant les étapes et la date de fin anticipée du projet confirmant qu'il sera terminé avant la date butoir du 30 juin 2025
- Un curriculum vitae (maximum 1 page, typographie 12, marges de 2,5 cm) couvrant la ou les formations suivies, les expériences professionnelles et responsabilités du poste actuel, les publications ou travaux créatifs (si applicable).
- La bourse peut être accordée à une hauteur maximale de 1 200€. Il est attendu que des candidat.e.s de préciser le montant espéré.

Délai de candidature

- Toute candidature devra être envoyée avant le 22 Novembre 2024 (inclus). Les candidat.e.s recevront une réponse avant le 6 Décembre 2024.
- L'acceptation de la bourse devra être confirmée par écrit avant le 31 décembre 2024 et inclure les documents nécessaires pour justifier les dépenses prévues.
- Un rapport sur l'achèvement du projet, comprenant le détail d'utilisation des fonds versés ainsi que des preuves de dépenses sera attendu au plus tard le 30 juin 2024.

Dépôt de candidature

Les candidatures devront être envoyées par email pas plus tard que le 22 novembre 2024 à Debra A. Reid, Secrétaire de Comité SUSTAIN :
secretary.sustain@icom.museum

<https://icom.museum/en/committee/international-committee-on-museums-and-sustainable-development/>



Copyright (C) 2004 | ICOM SUSTAIN: Museums and Sustainable Development | All rights reserved.

Our mailing address is:

International Council of Museums
General Secretariat | 54 rue Lasson | 75012 Paris FRANCE

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#) or [unsubscribe](#)

